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Stimate Domnule Ministru,

Digitalizarea administrație este o direcție către care România ar trebui să se îndrepte 
și este un subiect care ar trebui să fie prioritar în agenda Guvernului. În acest moment, 
conform ultimului raport DESI (Digital Economy and Society Index) publicat de Comisia 
Europeană care arată gradul de digitalizare al economiei și al societății fiecăreia din cele 28 
de țări ale Uniunii Europene, România se află pe ultimul loc.

În Monitorul Oficial nr. 854 din 30 octombrie 2017 a fost publicată Ordonanța de 
Urgența nr. 77/2017 privind înființarea Centrului Național pentru Informații Financiare, 0 
structură al cărei scop principal este acelea de a contribui prin creșterea gradului de 
informatizare atât la îmbunătățirea relației cetățenilor cu administrația fiscală cât și la 
simplificarea procedurilor administrative.

Astfel, ținând cont de informațiile menționate și de faptul că a trecut mai bine de un 
an de la înființarea Centrului Național pentru Informații Financiare, domnule ministru, 
doresc să vă adresez următoarele întrebări:



Pentru sistemul informatic PATRIMVEN:

1) Va rog să precizați câte primării au semnat protocolul de aderare și câte 
utilizează activ sistemul PatrimVen. Vă rog să faceți și o estimare de eficienta 
pentru utilizare (ex. număr de cereri/documente rezolvate electronic și care nu au 
mai necesitat format hârtie).

2) Dacă există primării care nu au semnat protocolul de aderare, va rog să 
enumerați motivele pentru care nu au semnat.

3) Dacă există primării care au semnat protocolul de aderare și care nu utilizează 
activ sistemul PatrimVen, vă rog să enumerați motivele (de ne-utilizare).

4) Dacă există cazurile 2 și 3 vă rog să precizați:
a) dacă există publică lista acestor primarii astfel încât cetățeni să vadă 

ușor care sunt primăriile care, de exemplu, nu folosesc facilitatea pentru 
„determinarea veniturilor și patrimoniului unei persoane care solicită 
ajutor social,, și solicită cetățenilor să obțină aceste informații/documente 
(și să le aducă la primărie în format electronic)
b) ce măsuri ați luat sau intenționați să luați dvs și/sau MDRAP pentru că 
toate primăriile să semneze protocolul de aderare și să utilizeze activ 
sistemul PatrimVen.

Pentru sistemul informatic „Spațiul Privat Virtual (SPV)„:

5) Dacă MFP (și alte organizații din administrația centrală, ex. ANAF) au încredere 
în autentificarea electronică și transmiterea de documente din/prin sistemul SPV 
pentru diverse interacțiuni/documente (fiscale) către și de la administrația 
centrală, considerați că și administrația locală ( primăriile) ar trebui să aibă 
"încredere" în autentificarea electronică din sistemulSPV?

Vă rog să specificați dacă și în ce condiții poate să fie extins sistemul SPVpentru 
obținerea adeverințelor/certificatelor referitoare la taxe locale de la primarii?

Vă rog să specificați și dacă dvs și/sau MDRAP aveți planificat ceva pentru 
extinderea SPV către administrația locală în scopul specificat mai sus pentru 
simplificare și debirocratizarea pentru obținerea adeverințelor/certificatelor 
referitoare la taxe locale. Vă rog să ne mentionați si dacă aveți și alte intenții de 
simplificare și debirocratizarea și care este stadiul (și mai ales care sunt blocajele)



Cu aspect de informare generală

6) Vă rog să ne trimiteți o prezentare a sistemelor informatice din MFP care ar 
putea să fie re-utilizate, în sensul conceptului EU de “share and reuse", în 
administrația centrală și locală din Romania.

Vă rugăm un răspuns separat fața de aspectele punctuale de mai sus; răspunsul poate 
să fie/includă un document de prezentare de tip "powerpoint”.

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate Ia dialog și colaborare. '

Solicit răspuns scris.
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Senator, Silvia Monica DINICĂ


